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Woord vooraf

De deur van Gods genade zit nog niet op het nachtslot. Wie we ook zijn en wat 
we ook hebben gedaan, de Zaligmaker roept ons op om met onze zonden tot 
Hem te vluchten. Hij meent het en wil zondaren met open armen ontvangen.

Er is veel moedeloosheid, zowel onder jongeren als onder ouderen. Deze moe-
deloosheid kan verlammend werken en waarachtige bekering in de weg staan. 
Vandaar dat de duivel vaak probeert mensen alle moed te benemen. Hij heeft 
immers meerdere tactieken. De een sust hij in slaap, de ander speldt hij wat op 
de mouw, of hij maakt het Evangelie verdacht.

Dit boekje laat zien dat God in Zijn Woord de handen naar ons uitstrekt. We 
lezen over de welwillendheid Gods. Nee, schijngeloof is geen oplossing en je 
moet je niets laten opdringen. Ik hoop dat er geen misbruik wordt gemaakt van 
de boodschap die ik breng. Toch voel ik me gedrongen dit boekje te schrijven. 
Ongeloof brengt geen oplossing, integendeel.

Beschouw dit boekje als een vervolg op mijn eerdere boekjes met dezelfde vorm-
geving: Een hele verandering, Dieper buigen en Heilig willen leven.

Chilliwack BC, maart 2020 ds. P. van Ruitenburg
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Niet vernield

Als ik dit schrijf, heb ik de dag tevoren een kleinkind verloren. Het meisje werd 
dood geboren en we zijn allemaal erg verdrietig, niet opstandig. Het raakt me 
diep. Ik zie weer des te scherper dat door de zonde de dood in de wereld is geko-
men en dat we als mensen schuldig staan tegenover God. De zonde is zo ernstig 
dat de dood wel moest komen. Ja, ik zie het beter dan de dag ervoor.
Het zijn de goedertierenheden des Heeren dat we niet allemaal vernield zijn. 
Het is dan ook niet vreemd dat er een kleinkind is gestorven; het is vreemd dat 
ik er nog zeventien heb die gezond zijn en leven. Wat is God goed! Ik ben erg 
verdrietig, en mijn kinderen misschien nog wel meer, maar ik voel me ook des te 
schuldiger. Waarom hebben we tegen zo’n goeddoend God gezondigd? Wat heeft 
God verkeerd gedaan? Hij overlaadt ons dag aan dag met Zijn gunstbewijzen.

Ik moet aan Klaagliederen 3 denken. Jeremia was boos op God en klaagde God 
als het ware aan. Hij vergelijkt God met een beer en een leeuw. Hij scheldt bijna 
dat zijn tanden zijn afgebroken en schrijft hoe bitter het leven is. Lees het eerste 
gedeelte van dat hoofdstuk maar. En dan ineens draait zijn toon om als een blad 
aan een boom. Klagen over God? Klagen omdat Jeruzalem is ingenomen? Het is 
beter om te klagen over de zonde en dankbaar te zijn dat er niet nog meer doden 
zijn gevallen en dat wij er nog zijn. Het is Gods goedertierenheid dat we niet 
vernield zijn, niet aan ons einde zijn gekomen. Zijn barmhartigheden hebben 
echter geen einde. God bedoelde het goed, schreef Jeremia. Het is goed om je juk 
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te dragen, met name als je jong bent. God plaagt en bedroeft de mensenkinderen 
niet van harte. ‘Mensenkinderen’ staat er. Daar hoort iedereen bij. Hij meent het 
met ons. God laat de zon opgaan over bozen en goeden.

Het zijn de goedertierenheden des Heeren,
dat wij niet vernield zijn,

dat Zijn barmhartigheden geen einde hebben.
k l a a g l i e d e r e n  3 : 2 2

x

Het is goed voor een man,
dat hij het juk in zijn jeugd draagt.

k l a a g l i e d e r e n  3 : 2 7

x

Want Hij plaagt of bedroeft des mensen kinderen niet van harte.
k l a a g l i e d e r e n  3 : 3 3

x
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We versmachten

We leven in een koude, bange wereld met grenzeloze oppervlakkigheid en 
grove zonden. De tijdgeest gaat ook de kerken niet voorbij. Tegelijk is er ook 
veel wanhoop, uitzichtloosheid. Veel jongeren én ouderen worden moedeloos. 
Als God is zoals in de Bijbel geschreven staat, kun je de moed wel laten varen, 
redeneren velen. Ik vermoed dat er meer dan ooit zijn die wanhopig zijn en de 
kerk verlaten, omdat er voor hen toch geen hoop is. Ze zijn op plaatsen geweest 
waar ze niet behoorden te komen, ze hebben dingen gezien die ze niet uit hun 
geheugen kunnen wissen, ze hebben taal gehoord die nog in hun oren klinkt, 
ze hebben gedronken, de wereld gediend... Hopeloos. Meer dan ooit, denk ik, is 
het nodig om te onderstrepen dat er vergeving is en dat God het met ons meent. 
Het is nodig om over zonde te horen, om de wet te prediken en voor bedrog te 
waarschuwen, maar niet minder moet iedereen horen dat er veel verlossing is.

Hoe staat het in Ezechiël? We versmachten. Het woord kan ook vertaald worden 
met smelten, vergaan, wegrotten. Veel Israëlieten in ballingschap waren aan het 
vergaan. Nee, ze hadden geen gebroken hart, geen droefheid over de zonde. 
Maar ze voelden zich verschopt en smolten als was voor het vuur. Er bleef niets 
van hen over. De Heere had dat gezien en had hun boze klacht gehoord. Toch 
bemoedigde God het volk.
Nam God het ook niet voor Kaïn op? Die zei ook dat hij te veel gezondigd had. 
Dat mogen we echter nooit zeggen. Niemand hoeft te versmachten. Als je jezelf 
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beschouwt als een waardeloze prul, bedenk dan dat ieder mens een kostelijke ziel 
is, in zekere zin nog een drager van Gods beeld. Het mooie is dat God weet hoe 
we ons voelen. Hij wil ons laten weten dat Hij ons ziet. Lees de onderstaande 
woorden uit Ezechiël maar. Zeg tot het huis Israëls: Gij spreekt aldus! Praat Kaïn 
niet na. Niemand hoeft te versmachten.

Daarom, gij mensenkind,
zeg tot het huis Israëls:

Gijlieden spreekt aldus, zeggende:
Dewijl onze overtredingen en onze zonden op ons zijn,

en wij in dezelve versmachten, 
oe zouden wij dan leven?
e z e c h i ë l  3 3 : 1 0

x

En Kaïn zeide tot de Heere:
Mijn misdaad is groter dan dat zij vergeven worde.

g e n e s i s  4 : 1 3

x
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Bij U is vergeving

De psalmdichter is er zeker van dat er bij God vergeving is. Hij dicht in Psalm 
130 dat hij voor God niet kan bestaan. Als God hem zijn zonden aanrekent, is 
het verloren. Daarom roept hij uit de diepten. Niet alleen uit de diepten van alle 
moeiten en zorgen, dat misschien ook, maar vooral uit de afgrond van God kwijt 
te zijn. Hij roept en schreeuwt en snakt naar God en Zijn gunst. Er is niets erger 
dan van God gescheiden te zijn. Maar toch, al voelt hij zich nameloos ellendig, 
het geloof laat zich gelden. Bij U is vergeving. Tot wie anders zou hij vluchten? 
Niemand anders kan hem helpen dan God alleen. Hij heeft lage gedachten van 
zichzelf, maar de hoogste en goede gedachten van God! De dichter zegt niet dat 
er mogelijk of misschien vergeving is. Nee, hij zegt vrijmoedig dat er vergeving is! 
God is een vergevend God. Vergeving hoort wezenlijk bij God, net zo goed als 
rechtvaardigheid bij God hoort.

Maar hoezo is er vergeving bij God? Wat beweegt God, waarom zou Hij verloren 
zondaren genadig willen zijn? Omdat het zo zielig voor hen is? Omdat ze slacht-
offers zijn? Nee, God kan ons geen zonde vergeven uit medelijden.
Om ons kan God het niet doen. Maar er is vergeving opdat Hij gevreesd wordt. 
Met andere woorden: om er Zelf de eer van te krijgen. Wat is dat mooi! God 
vergeeft om Zijn grote Naam, om Zijn goedheid eer te geven, om te pronken 
met Zijn vergeving! We kunnen versteld staan van Zijn schepping, Gods verge-
ving is nog indrukwekkender. Er is bij Hem vergeving – niet automatisch, niet 
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zonder bekering en geloof – maar toch mogen we God eraan herinneren dat er 
bij Hem vergeving is. Feitelijk is dat de enige basis waarom God kan vergeven 
en dat is tegelijk de blijde boodschap. Wat een vaste grond der zaligheid. God 
heeft redenen genomen uit Zichzelf. Herinner God er gerust aan dat er bij Hem 
vergeving is opdat Hij gevreesd wordt.

Maar bij U is vergeving,
opdat Gij gevreesd wordt.

p s a l M  1 3 0 : 4

x

Gedenk niet der zonden mijner jonkheid,
noch mijner overtredingen;

gedenk mijner naar Uw goedertierenheid,
om Uwer goedheid wil,

o Heere.
p s a l M  2 5 : 7

x


